

СОДЕРЖАНИЕ

ПРОПОВЕДИ

- Проповедь **АРХИЕПИСКОПА НАТАНА ОГАНЕСЯНА**, произнесенная в Кафедральном Соборе Святого Эчмиадзина в честь праздника кафедрального собора Св. Эчмиадзина . . . 5
- Проповедь **ЕПИСКОПА ТАТЕВА АКОПЯНА** во время рукоположения во священники 9

РЕЛИГИОВЕДЕНИЕ

- ДИАКОН АРУТЮН ТЕР-АСАТРЯН** – Рассмотрение экклезиологических взглядов Гарегина I в рамках экуменизма 12

ИСТОРИКО-ФИЛОЛОГИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

- ИЕРОМОНАХ АНДРЕАС ЕЗЕКЯН** – О жизни и деятельности Ована Майрагомеци 30
- АРМЕН АСАТРЯН** – Церковь Тандоян Святой Богородицы Старого Тбилиси 49
- АВЕТИС АРУТЮНЯН** – Эпизоды из героических сражений Атрпатакана в апреле-мае 1918 г. 64
- ЕВА МНАЦАКАНЯН, АШОТ ГАЛСТЯН** – Лингвистические принципы создания портрета Ованеса Туманяна в мемуарах современников 88

СООБЩЕНИЯ

- СОНА ГРИГОРЯН** – Религиозные отношения в Ванском царстве согласно Григору Капанцяну 100
- ВАЧАГАН ГРИГОРЯН** – О внутренних связях Библии и произведений Гранта Матевосяна 110
- АНИ ФИШЕНКЧЯН** – Образовательно-воспитательные проблемы армянской общины Сирии в 1920–1940 гг. 120

РЕЦЕНЗИИ. БИБЛИОГРАФИЯ

- ПАРГЕВ БАРСЕГЯН** – «Лишь церковь может сохранить армянство» 132
- АНИ ХУДАВЕРДЯН** – Церковное собрание 1917 года «во имя национальных интересов и благосостояния страны» 142

CONTENTS

SERMONS

- Sermon delivered by **H.E. ARCHBISHOP NATHAN HOVHANNISYAN** during the Divine Liturgy celebrated at the Cathedral of Holy Etchmiadzin on the occasion of the feast of Holy Etchmiadzin 5
- Sermon delivered by **H.G. BISHOP DATEV HAGOPIAN** during the priestly ordination 9

RELIGIOUS STUDIES

- DEACON HARUTYUN TER-ASATRYAN** – Observation of ecclesiological perceptions of Catholicos Karekin I within the framework of ecumenism. 12

HISTORICAL-PHILOLOGICAL STUDIES

- REV. FR. ANDREAS YEZEKYAN** – On the life and activities of Hovhan of Mayragom. 30
- ARMEN ASATRYAN** – Tandoyan Holy Mother of God Church of Old Tbilisi 49
- AVETIS HARUTIUNYAN** – Episodes from the heroic battles of Atrpatakan occurred in April-May 64
- EVA MNATSAKANYAN, ASHOT GALSTYAN** – Linguistic-stylistic principles applied while creating the portrait of Hovhannes Toumanyany in his contemporaries' memories 88

ESSAYS

- SONA GRIGORYAN** – Religious relations in the Kingdom of Van according to Grigor Ghapantsyan 100
- VACHAGAN GRIGORYAN** – On the interrelation between the Bible and the works of Hrant Mathevossyan 110
- ANI FISHENKJIAN** – Educational problems of the Armenian community of Syria in 1920-1940 120

LITERARY REVIEW

- PARGEV BARSEGHYAN** – “Only the Church can Defend the Armenians” 132
- ANI KHUDAVERDYAN** – Church congress of 1917 "for the benefit of national interests and welfare of the country" 142

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹԻՒՆ

ՔԱՐՈՉԽՕՍԱԿԱՆ

- Տ. ՆԱԹԱՆ ԱՐԶԵՊԻՍԿՈՊՈՍ ՅՈՎՀԱՆՆԻՍԵԱՆԻ** քարոզը՝ խօսուած Ս. Էջմիածնի Մայր Տանարում Կայծուղիկէ Ս. Էջմիածնի տօնի առիթով 5
- Տ. ՏԱԹԵՒ ԵՊԻՍԿՈՊՈՍ ՅԱԿՈԲԵԱՆԻ** քարոզը՝ քահանայական ձեռնադրութեան ժամանակ 9

ԿՐՕՆԱԳԻՏԱԿԱՆ

- ՅԱՐՈՒԹԻՒՆ ՍՐԿ. ՏԷՐ-ԱՍԱՏՐԵԱՆ** - Գարեգին Ա.-ի եկեղեցաբանական ընկալումների դիտարկումն Էկումենիզմի շրջանակներում 12

ՊԱՏՄԱՔԱՆԱՍԻՐԱԿԱՆ

- Տ. ԱՆԴՐԷԱՍ ԱՐԳՅ. ԵԶԵԿԵԱՆ** - Յովհան Մայրագոմեցու կեանքի եւ գործունէութեան շուրջ . . 30
- ԱՐՄԷՆ ԱՍԱՏՐԵԱՆ** - Հին Թիֆլիսի Թանդոյեան Սուրբ Աստուածածին եկեղեցին 49
- ԱԲԵՏԻՍ ՅԱՐՈՒԹԻՒՆԵԱՆ** - Դրուագներ Ատրպատականի՝ 1918 թ. ապրիլ-մայիսեան հերոսամարտերից 64
- ԵՒՎ ՄՆԱՅԱԿԱՆԵԱՆ, ԱՇՈՏ ԳԱԼՍՏԵԱՆ** - Յովհաննէս Թումանեանի դիմանկարի կերտման լեզուաոճական սկզբունքները ժամանակակիցների յուշերում 88

ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

- ՍՈՆԱ ԳՐԻԳՈՐԵԱՆ** - Կրօնական յարաբերութիւնները Վանի թագաւորութիւնում ըստ Գրիգոր Ղափանցեանի 100
- ՎԱԶԱԳԱՆ ԳՐԻԳՈՐԵԱՆ** - Աստուածաշնչի եւ Հրանտ Մաթեոսեանի ստեղծագործութեան ներքին առընչութիւնների մասին 110
- ԱՆԻ ՖԻՇԵՆԿՃԵԱՆ** - Սուրիոյ հայ համայնքի ուսումնակրթական հիմնախնդիրները 1920-1940-ական թթ. 120

ԳՐԱԽՕՍՈՒԹԻՒՆ. ՄԱՏՆԵՆԱԳԻՏՈՒԹԻՒՆ

- ՊԱՐԳԵՒ ԲԱՐՍԵՂԵԱՆ** – «Միայն Եկեղեցին կարող է պահպանել հայութիւնը». 132
- ԱՆԻ ԽՈՒԴԱՎԵՐԴԵԱՆ** – 1917 թ. եկեղեցական համագումարը՝ «յօգուտ ազգային շահերի եւ երկրի բարեկեցութեան». 142